
Studiul 13

UN CER NOU SI UN PAMANT NOU
                                   

Traim intro lume de durere si incercari. Viata cateodata ne da lovituri, lovituri dureroase. Ramai fara 
aer si gandesti ca o sa mori. Dar studiul acesta are ca tinta sa-ti arate ca, chiar daca in acest moment viata nu 
are perspective pentru tine si chiar daca in acest moment planeta pare a nu avea solutie, sfarsitul lucrurilor 
manjite de pacat este in acelasi timp inceputul unei noi creatiuni. 
Uite ce spune Apocalipsa in capitolul 21: 1,4,5. 

“Apoi am vazut un cer nou si un pamant nou; pentru ca cerul dintai si pamantul dintai pierisera, si  
marea numai era.”; “El va sterge orice lacrima din ochii lor. Si moartea nu va mai fii. Nu va mai fii nici  
tanguire, ncii tipat, nici durere, pentru ca lucrurile dintai au trecut. Cel ce sedea pe scaunul de domnie a 
zis: -Iata, eu fac toate lucrurile noi- si a adaugat – Scrie,  findca aceste cuvinte sunt vrednice si de crezut si  
adevarate.” 

Ce ganduri gasim in aceste versete? In primul rand Dumnezeu va face toate lucrurile noi. Locuinta 
noastra vesnica nu va fi acest pamant imbunatatit, sau reparata, reformata, nu! Pamantul acesta va fi distrus 
cu desavarsire si va fi sfarsitul istoriei pacatului. 2 Petru 3:7 spune: 

“Iar cerurile si pamantul de acum sunt pazite si pastrate, prin acelasi Cuvant, pentru focul din ziua 
de judecata si de pieire a oamenilor nelegiuiti”.

 Drag prieten, cand o sa vina ceasul tragerii la raspundere acestui pamant nu va ramane radacina sau 
urma de pacat. Asa spune textul de la inceput: se va face un cer nou si un pamant nou. Primele lucruri au sa 
treaca, dar declaratia care ma pune mult pe ganduri este declaratie lui Petru in 2 Petru 3:11-13: 

“Deci fiindca toate aceste lucruri au sa se strice, ce fel de oameni ar trebui sa fiti voi printr-o 
purtare sfanta si evlavioasa, asteptand si grabind venirea zilei lui Dumnezeu, in care cerurile aprinse vor 
pieri, si trupurile ceresti se vor topi de caldura focului? Dar noi, dupa fagaduinta Lui, asteptam ceruri noi 
si un pamant nou, in care va locui neprihanirea.”. 

Te inspaimanta intr-un anumit fel aceasta declaratie? Nu ar trebui. Chiar daca aici se vorbeste mai 
intai de viitorul celor care se impotrivesc sa umble si sa traiasca o viata sfanta, in acelasi timp se spune ca 
noi asteptam dupa fagaduinta Lui un cer nou si un pamant nou unde dainuieste dreptatea. Ce diferenta. in 
lumea aceasta este nedreptate peste tot dar in lumea noua va dainui dreptatea. Aceasta este o lume plina de 
moarte dar pamantul nou va vi un pamant al vietii. Nu ti-ar place sa traiesti pe noul pamant? Cuvantul 
Domnului este adevarat si poti crede in cuvantul Lui. E normal ca toti sa fie ingrijorati vazand cum pamantul 
este distrus de om, incalzirea globala de exemplu nu este doar imaginatia unui grup de fanatici ca sa produca 
panic, ci este realitatea cea mai inspaimantatoare cu care ne confruntam. Daca stratul de ozon continua sa fie 
distrus in ritmul in care sa distrus pana acuma, cei care studiaza clima calculeaza ca din cauza desghietului 
din poluri in jur de anul 2050 multe orase asejate aproape de malul mari vor disparea in totalitate. Nu doar 
asta. Ce sa mai vorbim de explozia demografica, si consecintele acestui fapt, cum poate fi razboaiele sau 
lipsa de alimente. Suntem cu adevarat la usa unui comflict atomic sau e doar asa o idee despre care se 
vorbeste slab? Criza financiara, o sa supravietueasca planeta la o asa criza chiar daca peste tot se spune ca 
situatia o sa se imbunatateasca?

Prieten drag, cruda realitate este ca nimeni nu poate sa stea indiferent la situatia in care se gaseste 
lumea. Ce spun cei care sustin evolutionismul despre acest lucru? Ei spun ca daca viata a aparut din cauza 
unei explozi cosmice sfarsitul vietii va avea loc in aceasi fel. Nimic la inceput nimic la sfarsit. Biblia in 
schimb ne vorbeste despre ceruri noi si pamant nou. Biblia nu ascunde de noi durearea care o sa vina, o 
durere ca unei femei la nastere. O iubitule, natura va cera plata cu dobanda ceea ce a provocat actiunile 
egoiste a omului. Dar viitorul acestei lumi nu este o catastrofa, criza nu va fi sfarsitul tuturor lucrurilor. Este 
doar sfarsitul pacatului si inceputul unei noi lumi unde insusi Dumnezeu va trai cu ai sai fii sai in veci. Dar 
aceasta nu este tot pentru ca o data cu venirea Mantuitorului se va intampla un lucru uimitor numit inviere, 
aceasta este a treia parte a studiului nostru. 1 Cor 15, 50-53:

 “Ce spun eu fratilor, este ca nu poate carnea si sangele sa mosteneasca Imparatia lui Dumnezeu; si 
ca putrezirea nu poate mosteni neputrezirea. Iata, va spun o taina: nu vom adormi toti, dar toti vom fii  
schimbati intr-o clipa, intr-o clipeala din ochi, la cea din urma trambita. Trambita va suna, mortii vor invia 
nesupusi putrezirii, si noi vom fii schimbati. 



Caci trebuie ca trupul acesta, supus putrezirii, sa se imbrace in neputrezire, si trupul acesta muritor sa se 
imbrace in nemurire.”  

Aici gasim cateva adevaruri biblice minunate. Prima este ca sangele si carnea nu vor intra in 
imparatia cerurilor, dar lucrul acesta nu inseamna ca mantuiti nu vor avea nici sange nici carne iar textul ne 
explica clar acest lucru; 

“Sangele si carnea nu vor putea mosteni imparatia lui Dumnezeu, si ca putrezirea nu va putea 
mosteni neputrezirea”. 

Nu se refera la sangele nici la carnea de forma literala  in sensul cuvintelor ci la oamenii din ziua de 
astazi contaminati de pacat. Aici se vorbeste despre tranformarea spirituala completa, definitiva. Este logic 
faptul ca atunci cand vom ajunge intr-o lume noua va trebui sa lasam in urma natura noastra plina de pacat 
ce am mostenit in momentul cand primi nostri parinti au fost ispititi, iar aceasta transformarea va avea loc in 
toti cei mantuiti. Cei care au murit in credinta vor invia transformati si cei care au ramas in viata pana la 
venirea Mantuitorului vor fi transformati in momentul acela. Dar aici mai gasim o comoara teologica care va 
pune capat a minciunii cea mai mare a Diavolului, o minciuna care a inceput in gradina Edenului cand i-a 
spus Evei ca nu va muri, ca se va face mai tare cu trecerea timpului, minciuna care ne spune ca atunci cand 
omul moare sufletul se reincarneaza in viata altei persoane, sau acea minciuna ca sufletul merge in rai sau in 
iad depinzand de comportamentul lui pe acest pamant. O iubitule, venirea si invierea din morti va fii 
sfarsitul acestei minciuni. 

Vom trece acum la a patra parte a acestui studiu. Una dintre lucrurile triste provocate o data cu 
intrarea pacatului este ca omul i-a dat titlul de propietate a acestei lumi Diavolului. Dumnezeu le-a 
incredintat omului administrarea lumii si orice se afla pe ea, a pus totul sub stapanirea lor, dar Adam si Eva 
au dat de buna voie aceasta stapanire Diavolului. In ziua de astazi inamicul se simte atat de stapan pe pamant 
ca in momentul in care a ispitit pe Isus, i-a spus propiului Creator ca ii va da totul daca i se va inchina lui. La 
ce se referea el cu acest iti voi da totul?. La planeta si la tot cea ce se afla pe ea. Lumea este astazi imperiul 
raului, stapanul intunericului se simte fericit cand aduce boala, durere si moarte. Aceasta este imparatia 
nedreptatii, a violentei; dar zilele lui sunt numarate pentru ca la sfarzitul zilelor Dumnezeu ii va da inapoi 
omului administrarea tuturor lucrurilor ca la inceput. Haidem sa citim 2 Tim 2, 11-12: 

“Adevarat este cuvantul acesta: daca am murit impreuna cu El vam si trai impreuna cu El. Daca 
rabdam, vom si imparati impreuna cu El. Daca ne lepadam de El, si El Se va lepada de noi.”. Haidem sa 
ne gandim putin la expresia “Vom domni cu El” ce iti da de gandit?O persoana care domneste are putere sau 
nu are? Haidem sa citim din Apocalipsa 5 versetul 10:

 “caci ai pus injunghiat si ai rascumparat pentru Dumnezeu, cu sangele Tau, oameni din orice 
semintie, de orice limba, din orice norod si din orice neam; ai facut din ei o imparatie si preoti pentru 
Dumnezeul nostru, si ei vor imparati pe pamant”.

 Vom domni peste pamant, ce fagaduinta minunata, dar aici gasim un mesaj special, Dumnezeu este 
Domnul ocaziilor. De ce ar trebui El sa ofere o alta sansa  unor fiinte care l-au dezamagit in Eden? Nu ne 
gandim oare asa oamenii? De ce sa-i dam o noua oportunitate unei persoane care ne-a dezamagit?

Cu Dumnezeu lucrurile sunt diferite, de aceea cand inamicul vine si iti spune ca o data ce ai gresit 
numai esti bun de nimic tu sa nu il crezi, poti sa faci ca lumea sa gandeasca ca nu esti bun de nimic, ca nu se 
poate avea incredere in tine, poti face ca persoanele care te iubesc cel mai mult sa gandeasca asa, insasi tu 
vei ajunge sa crezi ca nu mai are rost sa lupti, dar Dumnezeu are incredere in tine este dispus totdeauna sa-ti 
dea atatea ocazii de cate ai nevoie. El nu te vede asa cum esti astazi, distrus de pacat ci El te vede asa cum 
vei fii intr-o zi transformat de dreagostea si harul lui, de aceea ridicate la fel ca paraliticul si ia-ti patul 
suferintei si umbla. Ajungem la sfarsitul acestui studiu vorbind despre relatia dintre om si animale, si cu 
natura dupa noua creatiune. In gradina din Eden nu exista violenta, nimeni nu omora pe nimeni pentru a trai, 
violenta a intrat in lume o data cu pacatul, pacatul este moarte. Au aparut animalele salbatice, fiarele. au 
inceput sa aiba frica unii de altii, unii au invatat sa urmareasca iar altii sa se ascunda. Istoria omenirii a fost 
de atunci istoria a celor tari, care au incercat sa distruga pe cei mai slabi; o lume de nedreptate, iar omul sa 
transformat in cel mai distrugator dintre toti pentru ca animalele macar omoara pentru a supravietui dar 
fiinta cea mai inteligenta, omoara pentru placere, din rautate. Cum putem explica spectalolele taurine, bataile 
de cocosi sau de caini? Ce sens are abuzul unui om asupra o fetita?In felul acesta a deformat pacatul fiinta 
noastra. Dar pe noul pamant totul va fii ca la inceput. Sa citim Isaia 65, 25: 

“Lupul si mielul vor paste impreuna, leul va manca paie ca boul, si sarpele se va hrani cu tarana.  
Nici un rau, nici o vatamare un se va face pe tot muntele Meu cel sfant, zice Domnul.”



 Imi place expresia “zice Domnul” pentru ca a spus-o Domnul, cel care nu greseste, care nu ne 
dezamageste, acel in care poti sa ai incredere si a carui fagaduinte se implinesc.
 Toate acestea nu sunt doar teorii asa cum gandesc unii, nu este imaginatia unei minti ci este realitate pura 
pentru ca nu este nimic mai absolut decat Dumnezeu si nimic mai real decat fagaduintele Lui. Sa citim Isaia 
11, 6-9: 

“Atunci lupul va locui impreuna cu mielul, si pardosul se va culca impreuna cu iedul; vitelul, puiul  
de leu si vitele ingraste vor fii impreuna si le va mana un copilas; vaca si ursoaica vor paste la un loc, si  
puii lor se vor culca impreuna. Leul va manca paie ca boul, pruncul de tata se va juca la gura bortei  
naparcii, si copilul intarcat va baga mana in vizuina basilicului. Nu se va face niciun rau si nici o paguba 
pe tot muntele Meu cel sfant; caci pamantul va fii plin de cunostinta Domnului, ca fundul marii de apele 
care-l acopera.”

  Ah prietene, imagineaza-ti un camp verde plin de flori de toate culorile, fiarele salbatice locuind 
impreuna cu animalele blande iar copii jucandu-se cu ei. Lucrurile pe care Dumnezeu ti le-a pregatit sunt 
lucruri care ochiul nu a vazut iar urechea nu a vazut iar la mintea omului nu s-au suit. Esti pregatit pentru a 
intra in imparatia cerurilor? Domnul sa te binecuvanteze.


